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Protokół Nr LII/2014 
z LII  Sesji Rady Miejskiej Białogardu  

w dniu 30 kwietnia 2014 r. 
 
 
Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miasta 
Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1.  Otwarcie Sesji, w tym: 

-  stwierdzenie „quorum”, 
-  przedstawienie porządku obrad, 
-  przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Miejskiej Białogardu.  

2.  Informacja Komendanta Straży Miejskiej o stanie ładu, porządku i 
bezpieczeństwa publicznego w Białogardzie. 

3.  Raport z wykonania w 2013 r. Miejskiego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2011-2013.  

4.  Sprawozdanie z Miejskiego  programu  profilaktyki  i rozwiązywania 
problemów  alkoholowych za 2013 rok. 

5. Informacje o działalności finansowo-rzeczowej za 2013 r.: 
- Centrum Kultury i Spotkań Europejskich, 
- Białogardzkiej Biblioteki Publicznej, 
- Warsztatu Terapii Zajęciowej. 

6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  
   a)   nadania nazwy rondu, 
   b) zasad udzielania z budżetu Miasta dotacji celowej na finansowanie lub  

dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej,  

   c) podjęcia realizacji przedsięwzięć inwestycyjnych „Rewitalizacja terenów 
zielonych przy  ul. Dworcowej  w  Białogardzie”  oraz „Zagospodarowanie 
terenów zieleni wraz z parkingiem przy dworcu kolejowym w Białogardzie”, 

   d)  trybu udzielania i rozliczania  dotacji  z  budżetu Miasta dla niepublicznych 
przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz niepublicznych 
szkół podstawowych i gimnazjów o uprawnieniach szkół publicznych oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości  ich wykorzystania, 

   e)  o zmianie uchwały budżetowej na rok 2014, 
f)   zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard,  
g)  skargi dotyczącej działalności Burmistrza Białogardu.  

7. Wnioski, informacje i oświadczenia. 
8. Sprawy organizacyjne Rady. 
9. Informacja Burmistrza Białogardu z działalności między sesjami oraz z 

wykonania   
    uchwał Rady Miejskiej.  
10. Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich sprawy. 
11. Zamknięcie Sesji.     
 
 
Ad 1  Otwarcie Sesji, w tym: 

Przewodniczący Rady Józef Leszczyk o godz. 10.00 wypowiedział formułę:  
„Otwieram LII Sesję Rady Miejskiej”. Przewodniczący Rady powitał radnych, 
Burmistrza Białogardu, Zastępcę Burmistrza, pracowników Urzędu, zaproszonych 
gości: służby mundurowe, prezesów spółek, dyrektorów, grupę sportowców  oraz 
przybyłych na Sesję. 

 
- Informacja o Mistrzostwach Polski w Piłce Siatkowej 

Pracowników Samorządowych 
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Kapitan reprezentacji Powiatu Białogardzkiego jednocześnie radny Rady 
Miejskiej Białogardu Pan Bogusław Stanczewski przedstawił następującą 
informację:  
Już po raz szósty reprezentował Powiat w zawodach, po raz czwarty 
wygrali, zajmując I miejsce. Radny podziękował za wsparcie  finansowe ze 
środków Biura Rady Miejskiej. Ponadto podziękował Komendantowi Straży 
Miejskiej Janowi Połuboczko za pomoc w pracy logistycznej. Pan Bogusław 
Stanczewski pokazał plakat i puchar z medalem.  
  

- wręczenie nagród Burmistrza Białogardu dla zasłużonych 
zawodników i trenera Atletycznego Klubu Sportowego, biorących 
udział w Mistrzostwach Polski seniorów w zapasach, które odbyły 
się w Solcu Kujawskim, 

Przewodniczący Rady wyczytał następujące osoby do nagród Burmistrza: 
1. Zbigniewa Baranowskiego za zdobycie tytułu Mistrza Polski Seniorów w 

zapasach 
2. Krzysztofa Bieńkowskiego za zdobycie tytułu Mistrza Polski Seniorów w 

zapasach 
3. Patryka Dublinowskiego za zajęcie III miejsca w Mistrzostwach Polski 

Seniorów w zapasach 
4. Radosława Dublinowskiego za zdobycie tytułu Wicemistrza Polski 

Seniorów w zapasach 
5. Kamila Skaskiewicza za zdobycie tytułu Mistrza Polski Seniorów w 

zapasach 
6. Cezarego Jastreba – trenera Atletycznego Klubu Sportowego w 

Białogardzie 
 

Prezentację medialną zawodników przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej 
Józef Leszczyk. Nagrody pieniężne oraz dyplomy pamiątkowe wręczył Burmistrz 
Białogardu Krzysztof Bagiński. 
 
 

- podziękowanie dla Pani Urszuli Krupińskiej za pracę na 
stanowisku Sekretarza Miasta Białogard, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
Burmistrz podziękował Pani Urszuli Krupińskiej, która zawsze wspierała, 

pomagała i towarzyszyła Burmistrzowi pełniąc na co dzień funkcję Sekretarza 
Miasta za wiele lat pracy, wysiłku i zaangażowania w pracy na rzecz 
samorządu białogardzkiego w związku z przejściem na emeryturę. 
 

Upominki i kwiaty wręczyli:  
Pan Józef Leszczyk Przewodniczący Rady Miejskiej Białogardu   
oraz Pan Krzysztof Bagiński Burmistrz Białogardu. 

 
Pani Urszula Krupińska – podziękowała serdecznie za współpracę radnym tej i 

poprzednich kadencji, Przewodniczącym ówczesnych Rad, Burmistrzom za 
współpracę: Pani Stefanowi Strzałkowskiemu, Panu Zbigniewowi Raczewskiemu 
i Panu Krzysztofowi Bagińskiemu. Ponadto Pani Urszula Krupińska podziękowała 
pracownikom Urzędu Miasta,  kierownikom jednostek organizacyjnych 
miejskich, prezesom spółek oraz wszystkim, z którymi się spotkała na drodze 
zawodowej. 

Przewodniczący Rady – serdecznie powitał Panią Urszulę Krupińską w grupie 
emerytów, w której też jest. 

 
Przewodniczący Rady ogłosił 5 min. przerwy od godz. 10.30 do godz. 13.35.  
Po przerwie wznowiono obrady. 
 



 3

 
 
-  stwierdzenie „quorum”, 

Według listy obecności było  19 radnych – Rada była władna do 
podejmowania prawomocnych rozstrzygnięć. 

Za zgodą Rady § 34 ust. 2 Statutu Miasta obowiązki sekretarza obrad 
Przewodniczący Rady powierzył kierownikowi Biura Rady Miejskiej, 
Małgorzacie Zimmer. 

 
 
-  przedstawienie porządku obrad, 
Przewodniczący Rady stwierdził brak uwag do porządku obrad. 
 
-  przyjęcie protokołu z LI Sesji.  
 

Radni przyjęli protokół z LI Sesji, głosując:   
za – 19 (jednogłośnie). 

 
 
Ad 2  Informacja Komendanta Straży Miejskiej o stanie ładu, porządku i 

bezpieczeństwa publicznego w Białogardzie. 
Przedstawił: Jan Połuboczko, Komendant Straży Miejskiej 
         Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – prosił, aby w okresie weekendowym na ul. Połczyńskiej był 

postawiony fotoradar w związku z brawurową jazdą motocyklistów.  
Z.Jonko – prosił, aby zwrócić uwagę na samochody ciężarowe, zwłaszcza tiry, 

które wjeżdżają do miasta i poruszają się niezgodnie z ruchem drogowym, 
niszcząc nawierzchnię dróg. 

Komendant – odpowiedział, że Straż Miejska kara kierowców samochodów 
powyżej 3 ton. Komendant stwierdził, że większą bolączką jest przewyższony 
tonaż na tirach, który jest trudny do sprawdzenia. To droga inwestycja w 
granicach 250 tys. zł związana z zakupem radaru naciskowego.  

P.Szyszlak – prosił, aby wspólnie z Powiatem dołożyć środki do zakupu radiowozu 
dla Straży Miejskiej. Radny zwrócił uwagę, że na odcinku ul. Wojska Polskiego 
i ul. 1 Maja często jest przekraczana dozwolona prędkość i trudno złapać 
zwłaszcza motocyklistę na gorącym odcinku. 

Komendant – stwierdził, że mają 7-letni samochód o przebiegu prawie 120 tys. 
km, który jest w złym stanie technicznym, gdyż pracuje inaczej niż samochód 
prywatny. 

S.Purol – stwierdził, że zanotowano 105 wykroczeń, nałożono 113 mandatów i 91 
pouczeń, co stanowi wzrost o ponad 100% w porównaniu do poprzedniego 
roku. Z tego Radny wnioskuje, że pouczenia nie najlepiej skutkują. Radny 
proponował, aby nakładać większe sankcje. Odnośnie ustawy o porządku w 
gminach na 14 wykroczeń nałożono 14 mandatów, dlatego proponował 
podkreślić, że kara osoby wyrzucające śmieci do lasu nikogo nie uniknie. 

Komendant – odpowiedział, że często w śmieciach są informacje z miejscem 
zamieszkania i dlatego się dochodzi winy. Jeśli chodzi o picie alkoholu w 
miejscach publicznych to dotyczy to często osób bezdomnych. Kiedy osoba 
nie ma środków na mandat gotówkowy to pouczają. 

A.Milczarek – powiedział, że brak równowagi pomiędzy pouczeniami a innymi 
środkami represji w stosunku do osób spożywających alkohol w miejscach 
zabronionych. Radny uważa, że nie skutkują pouczenia, należy podjąć inne 
środki represji. Radny nie zgodził się co do mniejszej ilości zrobionych zdjęć 
przez fotoradar, która miałaby wpłynąć na mniejszą ilość pracy biurowej. Z 



 4

informacji wynika, że jest ponad 1000 wniosków o ukaranie, co jest 
pracochłonne. Odnośnie radiowozu to w sprawozdaniu nie ma żadnej 
wzmianki o potrzebie zakupu pojazdu. Obecnie dokładamy 300 tys. zł do 
Straży Miejskiej. W sprawozdaniu jest zapis, że samochód w pełni zaspakaja 
potrzeby i nie ma konieczności dofinansowania. Radny stwierdził, że Straż 
Miejska nie ma uprawnień do kontrolowania pojazdów w ruchu, dlatego 
proponował, aby się skupić na parkujących. Radny zgodził się, że ilość 
wniosków sporządzonych przez Straż Miejską jest bardzo duża, ale to rola 
Komendanta, aby podjąć jakieś działania i znaleźć rozwiązanie. Ogólnie 
sprawozdanie niewiele różni się od poprzedniego. 

Komendant – przedstawił protokół kontroli Straży Miejskiej w Białogardzie 
przeprowadzony w dniach 24-30.04.2013, gdzie Pan Andrzej Milczarek był 
jednym z kontrolujących. Komendant zacytował fragment protokołu kontroli: 
„Mając na uwadze zawarte w protokole pokontrolnym nieprawidłowości w 
zakresie prowadzenia czynności wyjaśniających ujawnionych wykroczeń 
należy stwierdzić, że nie mają wpływu na prawidłowe funkcjonowanie Straży 
Miejskiej w Białogardzie. Od 01.06.2011 r. Straż Miejska została 
przekształcona w samodzielną jednostkę budżetową Urzędu Miasta. 
Oczekiwania mieszkańców wobec Straży Miejskiej wzrosły. Chodzi głównie o 
większą ilość służb w terenie. Oczekiwania społeczne są realizowane przez 
Straż Miejską. Taką pozytywną zmianą jest wzrost służb patrolowych razem z 
Policją oraz wzrost służb popołudniowych.” Komendant stwierdził, że Radny 
po kontroli mógł zawrzeć swoje uwagi w protokole. Pan A.Milczarek nie 
zapisał żadnych zaleceń pokontrolnych za rok 2013. 

K.Skoczyk – pytał odnośnie niektórych miast, gdzie patrole odbywają się na 
rowerach, czy Komendant brał to pod uwagę? 

Komendant – stwierdził, że przymierzają się do zakupu rowerów w następnym 
sezonie. 

B.Stanczewski – prosił o ocenę zmiany organizacji ruchu drogowego. Radny pytał 
czy kierunek jest pozytywny, czy są rzeczy bardzo dokuczliwe, czy 
Komendant reaguje, gdy przypadki są trudne i jakich zmian w ostatnim 
okresie dokonano z inicjatywy Komendanta? 

Komendant – odpowiedział, że zmiana organizacji ruchu została wprowadzona 
etapami i na samym początku była  dużym utrudnieniem dla kierowców, 
którzy jeździli na pamięć. Było kilka błędów, które zostały usunięte. Ogólnie 
uważa, że zmiana organizacji ruchu idzie w dobrym kierunku, tylko należy to 
bardziej nagłośnić, aby kierowcy uważali na znaki. 

 
Radni przyjęli informację do wiadomości, nie wnosząc uwag. 

 
 
Ad 3 Raport z wykonania w 2013 r. Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2011-2013. 
Przedstawiła: Małgorzata Stachowiak, Z-ca Burmistrza 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
A.Milczarek – prosił o sprostowanie, bo sprawozdanie kontrolne było za 2012 rok, 

a za 2013 rok będą dopiero kontrolować Straż Miejską. 
Komendant Straży – odpowiedział, że za 2013 rok będzie kontrolowała Komenda 

Wojewódzka, bo Radny jest za niski rangą. 
J.Harłacz – prosił o zwrócenie uwagi na ścigaczy na motorach. Prosił, aby 

Radnego postawić z lizakiem,  bo na Komendzie ogląda TV. 
Komendant Policji – odpowiedział odnośnie motocyklistów, że mają wiele 

sygnałów w tej sprawie. Komendant wie, że niektórzy mają fantazje, które 
kończą się tragedią. Taka sytuacja była w ubr., gdzie funkcjonariusz próbował 
zatrzymać motocyklistę i w rezultacie funkcjonariusz znalazł się w szpitalu a 
samochód i motocykl zostały zniszczone. Jako Komendant prosił o 
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konstruktywną rozmowę w stosunku do Pana A.Milczarka funkcjonariusza, 
będącego radnym, który pełni obecnie funkcję społeczną. 

J.Harłacz – pytał czy zjawisko narkomanii jest postępujące i wzrostowe oraz czy 
w szkołach przedstawione są skutki zażywania narkotyków? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że zjawisko narkomanii jest trudne do 
zdiagnozowania pod względem tendencji. W tym celu przeprowadza się 
ankiety. Wnioskują i wynika to z tabelki do sprawozdania, że liczba osób w 
terapii jest znacząca. Ma nadzieję, że tymi działaniami odniosą taki skutek, że 
chętnych do sięgania po narkotyki będzie coraz mniej. Będą sukcesywnie 
robić co roku pogadanki prowadzone przez specjalistów.  Stosując tę samą 
ankietę porównuje się tendencje co roku. 

D.Glinka – pytał o ankietę, czy była robiona w szkołach podstawowych i 
gimnazjach? 

Z-a Burmistrza – stwierdziła, że wkradł się błąd, bo zabrakło słowa, że w 
szkołach gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych. Ankiety były identyczne we 
wszystkich szkołach.  

S.Purol – odnośnie wniosków przeprowadzonych badań, gdzie 14,1% uważa, że 
narkotyki są powszechne i łatwo można je nabyć, Radny pytał jakie są 
wnioski odnośnie tego stwierdzenia? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że metodologia badań ankietowych jest 
specyficzna. Aby mieć pewność, że otrzymano rzetelną odpowiedź na zadane 
pytanie to pytanie powinno być zadane wielokrotnie i inaczej formułowane. 
Wynik odpowiedzi na to pytanie nie był rzetelnie wykonany, bo nie było 
ponownie zadane. W tym celu należało zrobić badanie szczegółowe. Ważne 
jest jak młody człowiek rozumie łatwość i dostępność uzyskania narkotyków. 
Tu prawdopodobnie posługiwał się swoją wiedzą w tym zakresie. Mogłoby to 
zaniepokoić, gdyby osobiście oświadczył o możliwości nabycia narkotyków. 
Zrobią badanie dodatkowe i będzie można to wyjaśnić. 

S.Purol – stwierdził, aby zastanowić się jak przeciwdziałać temu zjawisku. 
E.Bury – pytała odnośnie programu czy odbyło się jakieś szkolenie nauczycieli 

odnośnie rozpatrywania zachowań  uczniów po spożyciu narkotyków? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że szkolenie nauczycieli organizowane i 

finansowane przez Komendę Policji odbyło się 2 lata temu. Na 2-dniowym 
szkoleniu wszyscy pedagodzy i reprezentanci każdej szkoły z Powiatu 
Białogardzkiego zostali przeszkoleni pod kątem rozpoznawania rodzaju 
narkotyków i ich działania na organizm.  Do tej pory bazują na tym szkoleniu. 

M.Chmielewski – pytał czy podczas szkoleń była obecna jakaś osoba 
uzależniona? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że nie. Osobą, którą realizowała tą terapię była 
terapeutą. Nie było osoby uzależnionej. 

P.Pakuszto -  stwierdził, że w raporcie jest tabela obrazująca finansowanie tego 
programu i jest zapis, że 51 tys. zł zostało przeznaczone na działania 
prowadzone przez stowarzyszenia i organizacje pozarządowe. Radny uważa, 
że w następnych sprawozdaniach należy umieścić jakie były działania tych 
organizacji. 

 
Radni przyjęli raport do wiadomości, nie wnosząc uwag. 

 
 
O godz. 11.30 wyszedł  radny Z.Jonko. Na sali było 18 radnych.  
 
 
Ad 4 Sprawozdanie z Miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych za 2013 rok. 
Przedstawił: Henryk Kraczkowski, Pełnomocnik Burmistrza ds.  Profilaktyki 

Alkoholowej 
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Głos w dyskusji zabrali: 
A.Siwek – odnośnie zapisu, że do Policji wpłynęły 54 wnioski, z tego 1 osoba 

została skierowana na leczenie a pozostałe osoby skierowane na dobrowolne 
leczenie do Poradni Uzależnień, Radny pytał czy wiadomo co się dzieje z tymi 
53 osobami? 

Pełnomocnik – odpowiedział, że to wnioski zgłoszone przez instytucje, Komisja 
monituje zgłaszanie się tych osób. Komisja wspiera finansowo Poradnię 
Uzależnień i starają się, aby z niej korzystały te osoby. Jeżeli osoba jest chora 
i nie uczęszcza to nie ma możliwości takiej osoby przymusić. Często te osoby 
są kierowane ponownie do Poradni Uzależnień.  

D.Glinka – prosił, aby osoba sporządzająca sprawozdanie podpisała się. Pytał 
nawiązując do programu dot. przeciwdziałania narkomanii czy program 
profilaktyki alkoholowej obejmuje diagnozowanie problemów alkoholowych 
wśród uczniów? 

Pełnomocnik – odpowiedział, że być może w tym roku zostanie podjęta taka 
inicjatywa, bo kończy się Miejska Strategia rozwiązywania problemów 
Społecznych do 2014 roku i pewne dane będzie trzeba pozyskać. Do tej pory 
każda szkoła ma swój program profilaktyki. Można wnioskować i objąć to 
działaniem Komisji. Sama Komisja nie będzie wchodziła na teren szkoły. Jeśli 
chodzi o podpisywanie to sprawozdawcą jest Pan Burmistrz.  

D.Glinka – prosił Burmistrza, aby były spójne działania, by można było 
analizować wskaźniki w stosunku do tego działania. 

Z-ca Burmistrza – powiedziała, że autorem tego sprawozdania jest 
Przewodniczący Komisji ds. Przeciwdziałania Alkoholizmowi i zostało ono  
sporządzone zgodnie z wymogami prawa. Sprawozdanie zawiera 6 zadań, 
zawartych w ustawie, które przedstawia się przy pomocy pewnych 
wskaźników z naszej inicjatywy. Np. zadanie nr 1 zawiera 11 wskaźników i 
przynajmniej 5 z nich jest opisane. Można obserwować tendencję porównując 
je ze wskaźnikami. Postara się zestawić to z poprzednimi latami i 
wskaźnikami. Zdanie zwiększenie dostępności było realizowane i można je 
obserwować. 

D.Glinka – pytał czy Z-ca Burmistrza ma wiedzę na temat ilości uczniów 
sięgających po alkohol, częstotliwości i typu alkoholu? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że nie ma takiej wiedzy. Taka informacja jest 
sprzed 3 lat. 

D.Glinka – stwierdził, że nie widzi spójności w tych działaniach. 
E.Bury – pytała odnośnie wypoczynku letniego dla dzieci, na jakiej zasadzie są 

kierowane dzieci i kto był organizatorem w ubiegłym roku? 
Pełnomocnik – odpowiedział, że Z-ca Burmistrza z Wydz. EKS organizowała 

nabór. 
Z-ca Burmistrza – wyjaśniła, że co roku odbywają się kolonie, nie pamięta kto w 

ubr. organizował. Nabór odbywa się poprzez szkoły tj. pedagogów szkolnych i 
MOPS. Jeśli chodzi o trzech organizatorów to UNIA, ISKRA i AKS w ubr. roku 
porozumieli się organizując półkolonie, w których uczestniczyło 60 uczniów. 

E.Bury – pytała jakie środki poszły na ten cel? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że 15 tys. zł, po 5 tys. zł dla każdego Klubu. 
E.Bury – uważała, że należy postarać się, aby dzieci posłać gdzieś dalej, by 

oderwać je od szarej rzeczywistości. 
J.Harłacz – stwierdził, że Komisja nie współpracuje ze szkołami. Radny apelował 

o zmianę Przewodniczącego Komisji, aby następne sprawozdanie było pełne i 
wyraziste. Z-ca Burmistrza za Pełnomocnika odpowiada też nie do końca. 
Radnego interesuje, aby pomóc młodym ludziom. Radny wie na czym 
polegają półkolonie, płaci się pensje dla swoich ludzi z tych środków. 

Burmistrz – powiedział, że ten zakres reprezentowany przez Pełnomocnika jest 
ściśle określony przepisami i Komisja ma ściśle określone działania. 
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Oczekiwania Radnego są nie do tej Komisji. Burmistrz prosił, aby nie robić z 
problemu ważnego narzędzia do ataku. Problem alkoholizmu jest wielkim 
problemem. Obecnie jest tendencja, aby wydawać te środki na szkolenia. 

J.Harłacz – ad voce 50% składu Komisji potrzebuje pomocy a 50% nie jest 
zdolna do kierowania tym problemem. Radny uważa, że Komisja jest 
niepotrzebna, skoro nie ma mocy sprawczej. 

 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady zamknął w/w punkt. 

Radni przyjęli sprawozdanie do wiadomości, nie wnosząc uwag. 
 
 
Ad 5 Informacje o działalności finansowo-rzeczowej za 2013 r.: 
 
- Centrum Kultury i Spotkań Europejskich, 
Przedstawił: Paweł Wiśniewski, Dyrektor CKiSE 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – proponował, aby w weekend zorganizować dzień otwarty dla dzieci. 
Dyrektor – odpowiedział, że taki dzień otwarty planuje na Dzień Dziecka, a w 

święto 3 maja w Parku Orła Białego rodzinną majówkę. 
J,Harłacz – prosił o przybliżenie informacji. 
Dyrektor – powiedział, że program jest ogólnie dostępny, ale już od godz. 13.00 

rozpoczynają się zajęcia akademii cyrkowej dostępne za darmo. Nie będzie 
dostępności piwa i alkoholu. O godz. 12.30 wystąpi kwartet prezentujący 
muzykę poważną. Później spektakl dla dzieci pt. „Dziadek do orzechów”. Dalej 
przeboje operetkowe i muzikalowe solistów z Poznania oraz występy formacji 
TOP-TOYS. 

A.Milczarek – podziękował Dyrektorowi za wkład pracy. 
Dyrektor - podziękował wszystkim pracownikom i współpracownikom, bo to ich 

wkład pracy. 
 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady zamknął w/w punkt. 
Radni przyjęli informację do wiadomości, nie wnosząc uwag. 

 
 

- Białogardzkiej Biblioteki Publicznej, 
Przedstawił: Dariusz Florek, Dyrektor Białogardzkiej Biblioteki Publicznej 
dodatkowo w formie medialnej w załączeniu i poinformował o dniach otwartych 
Biblioteki od 7 do 15 maja 2013 r. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Skoczyk – pytał czy był liczony księgozbiór A.Kwaśniewskiego i kiedy będzie 

udostępniony? 
Dyrektor – odpowiedział, że został przekazany 1,5 roku temu fizycznie a 

Dyrektor nie ma do tego praw. W książkach są dedykacje i nie będą mogły 
być wypożyczane. Do dnia dzisiejszego nie ma umowy darowizny tego 
księgozbioru.  

P.Szyszlak – pytał o przyszłą siedzibę Komendy Policji w kontekście lokalizacji 
biblioteki w obecnym obiekcie Komendy Policji? 

Komendant Policji – odpowiedział, że oczekują na procedurę uruchomienia 
środków finansowych, na 2016 rok przewidują zakończenie budowy. Obecny 
budynek Komendy Policji został zakwalifikowany do termomodernizacji, która 
ma się rozpocząć w 2014 r., gdzie zostanie zainwestowane ponad 1 mln zł ze 
środków Narodowego Funduszu OŚiGW. 
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Przewodniczący Rady – proponował, aby umieścić kilka egzemplarzy z 
księgozbioru A.Kwaśniewskiego, zwłaszcza z dedykacjami. 

 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady zamknął w/w punkt. 

Radni przyjęli informację do wiadomości, nie wnosząc uwag. 
 
O godz. 12.27 wyszła radna E.Bury. Na sali było 17 radnych (bez radnych 

E.Bury, M.Danowskiego, A.Milczarka, P.Szyszlaka, K.Sęka).  
 
- Warsztatu Terapii Zajęciowej. 
Przedstawił: Piotr Kołodziejczyk, Dyrektor WTZ 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
S.Purol – pytał o ilość osób oczekujących na resocjalizację, czy Dyrektor widzi 

możliwość zwiększenia zakresu? 
Dyrektor – odpowiedział, że widzi możliwość zwiększenia o 1 pracownię, na co 

pozwalają warunki lokalowe. Środki na 6 pracownię uszczuplą działania 
Powiatu. Każda osoba niepełnosprawna jest inna. Sami niepełnosprawni także 
szukają pracy na rynku. W Szkole Specjalnej jest spora grupa do 
zagospodarowania. 

 

O godz. 12.37 wyszła radna K.Drachal-Mostek. Na sali było 16 radnych. 
 

M.Chmielewski – pytał czy pozyskuje się środki z zakładów pracy i innych 
instytucji? 

Dyrektor – odpowiedział, że środki z zewnątrz to jedna strona medalu, a starają 
się także pozyskiwać środki z takich źródeł np. poprzez pozyskiwanie 
materiałów i w innych formach. 

J.Harłacz – apelował o założenie stowarzyszenia, bo brak osobowości prawnej 
jest przeszkodą do pozyskania środków. 

O godz. 12.42 przyszła radna E.Bury. Na sali było 17 radnych. 
Dyrektor – stwierdził, że to temat otwarty. 

 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady zamknął w/w punkt. 

Radni przyjęli informację do wiadomości, nie wnosząc uwag. 
 

Przewodniczący Rady ogłosił 45 min. przerwy od godz. 12.45 do godz. 13.30.  
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Ad 6  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 
a) nadania nazwy rondu, 
Przedstawił: Józef Leszczyk, Przewodniczący Rady 

 
   Opinie Komisji: 

1) Infrastruktury - pozytywna (za-3 jednogłośnie) 
2) Rewizyjna - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
3) Edukacji – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1) 
4) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
 

Przegłosowano projekt uchwały:  za–15 (jednogłośnie). 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/376/2014. 

 
O godz. 13.35 przyszli radni: W.Czurko i B.Stanczewski. Na sali było 
obecnych 17 radnych. 
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b) zasad udzielania z budżetu Miasta dotacji celowej na finansowanie 
lub dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej, 

Przedstawiła: Mariola Barcicka, Naczelnik Wydz. OŚ 
 Naczelnik Wydz. OŚ zgłosiła autopoprawkę Burmistrza Białogardu, 

aby w § 9 wykreślić ust. 3 dot. zasady opisywania faktury, co 
regulują odrębne przepisy o rachunkowości. 

    
Opinie Komisji: 

1) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
2) Rewizyjna - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
3) Budżetu – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
4) Edukacji – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1) 
5) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
 

Przegłosowano projekt uchwały z poprawką:  za-17 (jednogłośnie). 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/377/2014. 

 
 
c) podjęcia realizacji przedsięwzięć inwestycyjnych „Rewitalizacja 

terenów zielonych przy ul. Dworcowej w Białogardzie” oraz 
„Zagospodarowanie terenów zieleni wraz z parkingiem przy dworcu 
kolejowym w Białogardzie”, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

   Opinie Komisji: 
1) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
2) Rewizyjna - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
3) Budżetu – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
4) Edukacji – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1) 
5) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że z informacji wynika, iż koszty inwestycji wynoszą 3 mln 

200 tys. zł, z czego 1 mln 600 tys. zł trzeba będzie pokryć z własnych 
środków. Radny nie jest przeciwny jakiemukolwiek remontowi, czy 
polepszeniu wizerunku tego miejsca ale ma na myśli trudną sytuację Szpitala 
Powiatowego, który boryka się z płatnością natychmiastową 7 mln zł. 
Komornik w tym roku zabrał 1 mln 200 tys. zł za swoją działalność. 
Zobowiązania wobec spółki RWiK wynoszą 281 tys. zł. Radny pytał jak długo 
Burmistrz będzie radnym przedstawiał nieważne uchwały? Radny prosił, aby 
Miasto wykupiło udziały, które wpłyną na lepszą sytuację finansową a 
zobowiązania, które komornik zabiera będą mogły służyć na spłatę kredytu, 
który Szpital będzie musiał zaciągnąć na budowę bloku operacyjnego. Gdy do 
2016 roku Szpital tego nie uczyni będzie musiał ulec likwidacji. Radny 
proponował, aby zorganizować debatę w sprawie sytuacji finansowej szpitala.  

 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

w/w projekt uchwały. 
 
Przegłosowano projekt uchwały:   za–15,  przeciw-0, wstrzymało się-1. 

Rada podjęła uchwałę Nr LII/378/2014. 
 

 



 10

d) trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta dla 
niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 
oraz niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów o 
uprawnieniach szkół publicznych oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania, 

Przedstawiła: Małgorzata Stachowiak, Zastępca Burmistrza 
 

   Opinie Komisji: 
1) Rewizyjna - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
2) Edukacji – pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
3) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – w związku ze skargą nauczycieli odnośnie zarządzenia niezgodnego z 

Kartą Nauczyciela a dot. ingerowania w pracę jednostek Radny prosił, aby nie 
sugerować kogo dyrektorzy mają zatrudnić, bo w pracy posiłkują się 
statutami. Skarga powołuje się na konkretne wyroki sądowe. Odnośnie 
zarządzenia Radny wniesie wniosek do Wydz. Nadzoru i Kontroli Urzędu 
Zachodniopomorskiego celem uchylenia, bo jest niezgodne z prawem (wyroki 
NSA w innych jednostkach). 

Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że nie wie o jakim wykroczeniu Radny mówi. Z-ca 
Burmistrza dodała, że radny nie jest odpowiednim organem, do którego 
można by zgłaszać jakąkolwiek kwestię naruszenia prawa oświatowego.  
Skoro taka informacja wpłynęła do Radnego  to winien ją przekazać do Z-cy 
Burmistrza celem wyjaśnienia.  

J.Harłacz – ad voce organem założycielskim jest samorząd, organem 
wykonawczym jest samorząd, a organem uchwałodawczym jest Rada Miejska. 
Radny uważa, że skarga wpłynęła właściwie. 

 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

w/w projekt uchwały. 
 

Przegłosowano projekt uchwały:   za–16 (jednogłośnie). 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/379/2014. 

 
e) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2014, 
Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 
   Opinie Komisji: 

1) Rewizyjna - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
2) Budżetu – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
3) Edukacji – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1) 
4) Infrastruktury - pozytywna (za-2, przeciw-0, wstrzymało się-3) 
5) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
E.Bury – pytała o budynek po Spółdzielni Unia, gdzie koszt zakupu był 1 mln 200 

tys. zł, jaki będzie koszt przystosowania na mieszkania i ile będzie tych 
mieszkań? Radna przedstawiła sygnały od mieszkańców odnośnie koniecznych 
remontów w ramach otrzymanych 100 tys. zł. Ponadto Radna pytała o 538 
tys. zł przeznaczone na remont konkretnych ulic, ponieważ zwracała się o 
remont ul. Obryckiego i usłyszała, że nie ma środków? Radna stwierdziła, że 
ul. Szpitalna ma lepszą nawierzchnię niż inne, które wymagają naprawy. 
Radna pytała dlaczego Burmistrz zdecydował się zrobić te ulice? 

Burmistrz – odpowiedział, że dowiedział się o wolnych środkach dlatego 
zdecydował się naprawić te ulice, gdzie jesteśmy przygotowani 
dokumentacyjnie. Ulica Obryckiego wymaga zrobienia dokumentacji. Wiele 
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ulic jeszcze oczekuje na remont jak ulice: Witkacego, Wieniawskiego, 
Władysława IV, Jagiellonów, Wadowicka, Aldony. 

 

O godz. 14.17 przyszedł radny A.Milczarek. Na sali było 18 radnych (bez 
P.Szyszlaka). 

 

K.Leś – stwierdziła, że Burmistrz na początku kadencji obiecał dokończyć chodnik 
na ul. Bol. Śmiałego. Radna prosiła także o wyrównanie ulicy Młynarskiej. 

Burmistrz – odpowiedział, że na prośbę Radnej zrobi remont tej ulicy. 
J.Harłacz – poruszył sprawę konieczności realizacji drogi ul. Małcużyńskiego. 
K.Skoczyk – ad voce ul. Małcużyńskiego Burmistrz zapewnił, że priorytetem w 

tym okręgu jest, aby tą ulicę skończyć.  
 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  
w/w projekt uchwały. 

 
Przegłosowano projekt uchwały:  za–13,  przeciw-0, wstrzymało się-2. 

Rada podjęła uchwałę Nr LII/380/2014. 
 
 
f) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard, 
Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 
   Opinie Komisji: 

1) Rewizyjna - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
2) Budżetu – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
3) Edukacji – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1) 
4) Infrastruktury - pozytywna (za-2, przeciw-0, wstrzymało się-3) 
5) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że nie powinno się realizować basenu w obecnej sytuacji 

finansowej miasta. Apelował, aby przy realizacji basenu zapytać mieszkańców 
czego oczekują basenu czy szpitala? Radny uważa, że szpital jest ważniejszy. 
Radny prosił o otwartą rozmowę w celu udzielenia pomocy dla szpitala, aby 
nie przekazywać tak dużych środków dla komornika. Radny uważa, że 
Burmistrz, Starosta i Wicestarosta odpowiadają za szpital i wszyscy kłamią. 
Nie chcą też dopuścić do debaty w sprawie szpitala. Radny mówi o tym od 2 
lat.  

Przewodniczący Rady –  poinformował, że to są sprawy Starostwa, które musi się 
zwrócić o pomoc do Miasta. 

A.Siwek – powiedział, że w wieloletniej prognozie finansowej są zapisy dot. 
budowy basenu. Wiceprzewodniczący Rady był do tej pory przeciwko, 
ponieważ nie było określonych kosztów tej inwestycji. Z zestawienia, który 
Radny przygotował wynika, iż umowa wsparcia w latach 2014-2028 będzie 
kosztowała miasto 45 mln zł. Przez 15 lat  wychodzi 3 mln zł. Na stronie 
BOSiR jest biznes plan, gdzie założono, że w ciągu 190 dni w roku będzie 
przychodziło co godzinę 60 dzieci. Ilość wejść w ciągu roku daje średnią 293, 
z tego tytułu przychody wyniosą 2 mln 011 tys. zł. Założone koszty to 3 mln 
258 tys. zł. Do roku 2024 w WPF są ujęte wydatki na spłatę długu, odsetki i 
spłatę rat kapitałowych, co razem z umową wsparcia daje kwotę 64 mln zł. W 
związku z posiadaną informacja będzie głosował przeciwko tej inwestycji. 
Radny uważa, że na dzień dzisiejszy miasta na basen nie stać. W umowie 
wsparcia ze strony BOSiR w § 2 jest zapis o obowiązku Miasta do wnoszenia 
uchwał o nałożeniu dopłat na wspólnika określających wysokość i terminy ich 
wnoszenia na pokrycie m.in. w pkt 1 wszystkich kosztów finansowych 
wynikających  z zawartych przez spółkę umów kredytowych związanych z 
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budową krytej pływalni przy ul. Moniuszki w Białogardzie, w pkt 2 straty 
wykazane w rocznych sprawozdaniach finansowych spółki. Dla przykładu 
Radny podał, że w 2017 r. trzeba spłacić 7,5 mln zł, w 2018 r. – 8 mln zł. W 
2019 r. – 8 mln 600 tys. zł, 2020 r. około 7 mln zł. Wiceprzewodniczący Rady 
nie wierzy, że kwota 45 mln zł utrzyma się, dlatego powiedział, iż na dzień 
dzisiejszy będzie głosował przeciwko.  

J.Harłacz – pytał jakie możliwości finansowe będzie miało Miasto na wsparcie 
szpitala? 

Burmistrz – odpowiedział, że decyzja o budowie basenu dawno zapadła. Dzisiaj 
jest sytuacja odwrotna, gdzie zakazuje się budowy. Burmistrz jest od 
wykonania uchwały. Radni winni się zdecydować, bo argumentacja, że 
chcemy wybudować basen, ale nie w tej chwili jest od lat. Burmistrz był 
przekonany, że to optymalny termin budowy. To ostatni moment na 
postawienie takiego obiektu w Białogardzie. Przez 3 lata projekt został 
dostosowany do najnowszych technologii, aby koszty utrzymania tego obiektu 
były jak najniższe. Sam obiekt jest mniejszy niż był pierwotnie planowany. 
Jesteśmy w przededniu nowych środków finansowych, aby w oparciu o 
Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty miasto Białogard uczestniczyło w 
kontrakcie samorządowym, tj. mechanizmie samorządowym, który poza 
konkursem pozwoli otrzymać środki do najważniejszych inwestycji.  
Przytaczane zapisy z materiałów  stanowią górne limity, gdyby Miasto musiało 
wykonać inwestycję tylko z własnych środków.  W sprawie szpitala Burmistrz 
odpowiedział, iż kiedy Powiat uzna, że wsparcie jest potrzebne to Miasto 
takiego wsparcia udzieli. Obecnie trwa proces przekształcania szpitala w 
spółkę wg ustawy o lecznictwie. Powiat to najpierw musi uczynić. Burmistrz 
przypomniał, że Rada z Burmistrzem udzielili już wsparcia na ponad 1 mln zł 
przez ostatnie 3 lata przez umorzenie podatków i wsparcie remontów i 
zakupów.  Poręczenia na 1 mln 300 tys. zł i pożyczka blokują nasze 
możliwości. Szpital w Białogardzie już raz oddłużano kwotą 10 mln zł.  

O godz. 14.48 przyszedł radny P.Szyszlak. Na sali było 19 radnych.  
A.Siwek – pytał radcę prawnego, o umowę wsparcia, kto i co hamuje spółkę 

przed wzięciem kredytu? Gdzie Rada będzie miała jakąkolwiek kontrolę nad 
tym co się dzieje? 

Burmistrz – wyjaśnił, że został ogłoszony przetarg, specyfikacja określona i 
procedura jest taka, że są pytania. Umowa wsparcia jest jako wzór do 
specyfikacji i taką umowę wsparcia założono przez Miasto. Taka umowa 
wsparcia powinna być przed rozstrzygnięciem przetargu, dlatego przetarg 
został przesunięty. To w 100% spółka Miasta i ponosimy za nią 
odpowiedzialność. Szczegóły przedstawi Pan W.Ławnikowski radca prawny. 

J.Harłacz – prosił, aby zorganizować referendum, aby wybrać: szpital czy basen. 
Radca prawny W.Ławnikowski – wyjaśnił, że pytanie jest niekonkretne, bo 

umowy wsparcia są stosowane w obrocie gospodarczym, gdy podmiot chce 
zaciągnąć zobowiązanie a według oceny banku jego zdolność kredytowa jest 
taka, że możliwość spłaty przez niego jest problematyczna. Dlatego bank 
prosi o zabezpieczenie kredytu w postaci: poręczeń, gwarancji, akredytyw czy 
też umowy wsparcia przez inny podmiot. Tego rodzaju wsparcie Miasto 
zobowiązuje się udzielić w postaci dokapitalizowania, bądź też udzielania 
dopłat na potrzeby bieżące udzielane w trakcie roku, na pokrycie straty 
bilansowej, która się ujawnia raz w roku po zatwierdzenia sprawozdania 
bilansowego.  

A.Siwek – pytał, w którym miejscu jest hamulec przed zaciąganiem przez spółkę 
zobowiązań, aby straty były uzasadnione? 

Radca prawny W.Ławnikowski – odpowiedział, że Pan Burmistrz działający jako 
jednoosobowe Zgromadzenie Wspólników będzie wyrażał zgodę na 
zaciągnięcie zobowiązań. Zarząd Spółki, Prezes nie może podpisać 
jakiejkolwiek umowy kredytowej bez zgody Burmistrza. 
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A.Siwek – pytał czy Burmistrz może z budżetu Miasta zapłacić, czy musi mieć 
uchwałę Rady na pokrycie straty spółki? 

Radca prawny W.Ławnikowski – odpowiedział, że Burmistrz będzie miał w 
uchwale w sprawie WPF, ponadto te kwoty muszą być zapisane w uchwale 
budżetowej. Burmistrz nie będzie mógł bez limitów w budżecie po stronie 
wydatków bieżących czy majątkowych podjąć jako Zgromadzenie Wspólników 
uchwały o nałożeniu dopłaty, bo naruszy dyscyplinę finansów publicznych. 

 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

w/w projekt uchwały. 
 
Przegłosowano projekt uchwały:   za–13,  przeciw- 3, wstrzymało się-1. 

Rada podjęła uchwałę Nr LII/381/2014.  
 
 

g) skargi dotyczącej działalności Burmistrza Białogardu. 
Przedstawił: Andrzej Adamczewski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 
   Opinie Komisji: 

1) Rewizyjna - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
2) Stanowiska Klubów Radnych - brak 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że nie przekonany, że skarga jest zasadna, bo winę 

ponoszą poprzednie władze, bo nie dopisano tej oficyny do remontu. Druga 
kwestia to konflikt wspólnoty, bo nie ma zgody na remont. Radny uważa, że 
skarżąca ma wiele racji w tej skardze, bo zaniedbania samorządu w tej kwestii 
są duże. Nie można całej kwestii scedować na obecnego Burmistrza. Radny 
powiedział, że dzisiaj sprawa trafiła do sądu i niezależnie jaki będzie wyrok 
sądowy należy podjąć działania, aby tą oficynę wyremontować. Radny wie, iż 
Burmistrz proponował mieszkanie dla skarżącej, ale nie zgodziła się. 

A.Adamczewski – odniósł się do wypowiedzi Radnego, który sam przyznał, że 
Burmistrz proponował mieszkanie o wyższym standardzie w innym miejscu, ale 
skarżąca odmówiła, bo chce mieszkać na Starówce, gdzie się wychowała. 
Komisja miała wątpliwości czy uznać to za skargę, czy została skierowana 
właściwie. Ponadto sugerowano skarżącej, aby poczekać do wyroku sądu, który 
oddzieli wyremontowaną część od części nieremontowanej. Wówczas Miasto 
jako właściciel mieszkania miałoby możliwość wyremontowania. Na ten moment 
uznano skargę za bezzasadną, nie zamykając mieszkance drogi do remontu po 
wyroku sądowym.  

 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  

w/w projekt uchwały. 
 

Przegłosowano projekt uchwały:  za–13,  przeciw-0, wstrzymało się-6. 
Rada podjęła uchwałę Nr LII/382/2014. 

 
Ad 7 Wnioski, informacje i oświadczenia. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
A.Siwek – prosił, aby nie zapraszać gości na sesję, bo przeszkadzają w obradach 

sesji.  
K.Skoczyk – powiedział, że nie zgadza się, bo wśród zaproszonych gości nie tylko 

są nauczyciele. Nawet jak nie było gości nie było najciszej, dlatego prosił o 
reagowanie szybsze przez Przewodniczącego Rady. 

 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady zamknął w/w punkt. 
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Ad 8  Sprawy organizacyjne Rady. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że oświadczenia majątkowe można składać 
do dzisiaj do godz. 24.00. 
 
 
Ad 9 Informacja Burmistrza Białogardu z działalności między sesjami 

oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
  Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 Zachęcił do uczestnictwa w najbliższych uroczystościach 3 maja. Ponadto 

Burmistrz poinformował, że zdarzył się incydent na ul. Piastów, gdzie grupa 
robocza przygotowała utwardzony teren pod chodnik i został rozkopany. 
Okazało się, że ekipa montująca kable TVK samowolnie wkroczyła na teren 
inwestycji i mimo toczącego się postępowania administracyjnego przekładają 
kable. Z dokumentów wynika, że tam nie ma żadnych kabli. Od kilku lat 
przekonywał, że z tym trzeba skończyć. Sprawa została zgłoszona do Nadzoru 
Budowlanego z wpisem do dziennika budowy. Burmistrz prosił, aby na bieżąco 
reagować na utrzymanie czystości w mieście.  

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – pytał po co podwójne linie ciągłe na krótkich odcinkach, skoro jedna 

daje ten sam efekt a zmniejsza koszty oraz kiedy rozpoczną się remonty 
nawierzchni dróg tam, gdzie są dziury? 

D.Glinka – podziękował za inwestycję windy w SP Nr 3 oraz za organizację ruchu 
pomiędzy ul. Moniuszki a Chopina, przedłużenie ul. Sienkiewicza. Radny pytał 
o organizację przyszłego roku szkolnego w gimnazjach, ile jest kl. I w 
Gimnazjum Nr 1 i  w Gimnazjum Nr 2 oraz szkołach podstawowych? Radny 
pytał także o dokumentację dot. zagospodarowania ciągu pieszo-sportowego 
od ul. Piłsudskiego wzdłuż rzeki Liśnicy? 

 
O godz. 15.30 wyszli radni: A.Adamczewski, B.Stanczewski, W.Czurko, K.Leś, 

S.Purol. Na sali było 14 radnych. 
Burmistrz - odpowiedział, że przetargi na remonty dróg są już na ukończeniu. 

Oznakowanie znaków poziomych wynika z organizacji ruchu, tak fachowcy 
zdecydowali. Odnośnie organizacji roku szkolnego Burmistrz stwierdził, że 
przekazuje się nieprawdziwe informacje o decyzjach Burmistrza. W tym roku 
jest 230 uprawnionych uczniów do I klas szkół gimnazjalnych, z tego około 30 
nie zostało jeszcze zgłoszonych. Dyrektorzy otrzymali polecenie przyjmowania 
wszystkich, którzy się zgłoszą.  Do Gimnazjum  Nr 2 zgłosiły się 52 osoby a 
zgoda jest na utworzenie minimum 3 klas. Dyrektor Gimnazjum Nr 2 
powiedział, że zorganizuje pracę w 2 oddziałach, a  Burmistrz polecił w 3 
oddziałach. Burmistrz zaproponował rozwiązanie administracyjne polegające 
na tym, że tyle ile dzieci jest w obwodzie można przyjmować. Burmistrz może 
na to wyrazić zgodę. Tylko co zrobić z faktem, gdy trwa rekrutacja i rodzice 
na przemian składają deklaracje do szkół. Nie da się zmusić rodziców. Nie ma 
tu dobrych rozwiązań. Burmistrz uważa, że należy rozmawiać z rodzicami 
wcześniej, nie mówić źle o sobie i wytworzyć dobrą atmosferę, zamiast mówić 
o konflikcie między jedną a drugą szkołą. Ze strony samorządu, jako organu 
prowadzącego jest deklaracja wsparcia. Taka sama deklaracja jest ze strony 
Gimnazjum Nr 1, ale dyrektorzy muszą ze sobą rozmawiać. Burmistrz zmusza 
Dyrektora Gimnazjum Nr 2 do utworzenia 3 oddziałów, ponieważ tam jest 
dużo nauczycieli pracujących na części etatów, co jest nieekonomiczne i 
nieuzasadnione. Może należy podziękować 2 czy 3 nauczycielom. Te sprawy 
powinien rozwiązać Dyrektor i Rada Pedagogiczna. 
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D.Glinka – rozumie Burmistrza, bo największą pracę w pozyskiwaniu uczniów  
powinien zrobić dyrektor.  Radny prosił o odpowiedź w sprawie nasypu rzeki 
Liśnicy. 

Burmistrz – odpowiedział, że próby wcześniejsze wyremontowania nie zostały 
uzgodnione. Na to mają być pieniądze, więc jest szansa. Dokumentacyjnie nie 
ma kłopotu na przygotowanie tego. To połączyłoby część parku i szkoły z 
ośrodkiem sportu. Burmistrz potwierdził, że to jest potrzebne i pilne do 
zagospodarowania.  Wiele aspektów przemawia za tym, aby to zrobić, ale 
musi się zmienić prawo. 

J.Harłacz – pytał o łatanie dróg, bo na wałach już budują ścieżki rowerowe?  
Burmistrz - odpowiedział, że łatanie dróg wykonuje Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej. Natomiast większe remonty są wykonywane po 
przetargu. 

 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady zamknął w/w punkt. 

Radni przyjęli informację do wiadomości, nie wnosząc uwag. 
 
 
Ad 10 Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w 

nich sprawy. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie od LI do LII Sesji Rady 
Miejskiej Białogardu zostało skierowanych do Burmistrza Białogardu  pięć 
pisemnych interpelacji i pytań w następujących sprawach: 
1) zakresu obowiązków pracownika Urzędu Miasta, 
    Odpowiedź udzielona pismem  OR. 0003.3.2014 z dnia 3 marca 2014 r.  
2) oznaczenia miejsca parkowania dla osób niepełnosprawnych na ul. Ludowej, 
    Odpowiedź udzielona pismem  GK. 0003.8.2014 z dnia 3 kwietnia 2014 r.  
3) problemu oświetlenia  przy dworcu PKP, 
    Odpowiedź udzielona pismem  GK. 0003.8.2014 z dnia 3 kwietnia 2014 r.  
4) naprawy nawierzchni ul. Lutyków, 
    Odpowiedź udzielona pismem  GK. 0003.10.2014 z dnia 15 kwietnia 2014 r.  
5) umieszczenia znaku zakazu zatrzymywania się i postoju przed przedszkolem 

na ul. Chopina, 
    Odpowiedź udzielona pismem  GK. 0003.10.2014 z dnia 16 kwietnia 2014 r.  
 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Drachal-Mostek – przedstawiła prośbę kierowców, aby na ul. Asnyka 

zlikwidować tzw. „śpiących policjantów”, bo ta ulica miała być wylotem z 
miasta a stała się uciążliwością. 

K.Skoczyk – przypomniał o chodniku na ul. Zygmunta Augusta oraz pytał o plac 
przy ul. Kiepury do poczty, czy to teren zielony, bo samochody tam parkują a 
służby mundurowe upominają o parkowaniu? Radny pytał jaki plan jest w 
związku z tym placem? 

Burmistrz – odpowiedział, że progi na ul. Asnyka nie są bezpieczne, trzeba je 
zastąpić innymi, które nie uszkadzają aut. Odnośnie chodnika to obecnie są 
po przetargu i będzie wiadomo czy chodnik można zrobić. Teren przy ul. 
Chopina jest przewidziany na parking ale to kosztowne, bo około 2 mln zł. 
Burmistrz proponował korzystanie z parkingu przy szpitalu, za spalarnią. 
Burmistrz uważa, że lepiej zrobić ul. Małcużyńskiego. 

J.Harłacz – prosił, aby przy placu zabaw na ul. Gryfitów dostawić dwie ławeczki 
dla rodziców. 

E.Bury – podziękowała za wymianę piasku w piaskownicach na placach  zabaw i 
przegląd urządzeń. Prosiła rodziców, aby upominać starszą młodzież w 
przypadku niszczenia urządzeń. Odnośnie mobilnych kamer pytała czy coś się 
ruszyło, bo nastąpił wzrost nielegalnych wysypisk. Radna nie otrzymała 
odpowiedzi Naczelnika Wydz. IZP odnośnie budynku po Unii. Ponadto Radna 
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po ostatniej sesji pytała jak wygląda sprawa subwencji dla gimnazjum 
niepublicznego  w związku z rozpatrzoną skargą?  

Burmistrz – odpowiedział, że czeka na relację Pani Wojciechowskiej, nic nie wie o 
podjętych krokach. Regionalna Izba Obrachunkowa też nic nie uczyniła. 
Naczelnik odpowie odnośnie budynku Unii. W sprawie mobilnych kamer – w 
tym budżecie zabrakło środków na zakup. Place zabaw nie zawsze są  
wykorzystywane zgodnie z przeznaczeniem, bo osoby dorosłe korzystają z 
urządzeń. Na boisku  sztucznym jeździ się na rolkach, które niszczą 
nawierzchnię. Na placu zabaw są ławki, jak trzeba to dostawi się. 

Naczelnik Wydz. IZP – wyjaśnił, że zakup budynku wyniósł około 1 mln 200 zł. 
Burmistrz – dodał, że koszt adaptacji nie jest jeszcze wiadomy, bo złożono 

wniosek do Banku Gospodarstwa Krajowego   na dofinansowanie. 
E.Bury – pytała ile będzie tam mieszkań? 
Naczelnik Wydz. IZP – odpowiedział, że około 25. 
 

O godz. 15.52 wyszedł J.Harłacz. Na sali było 13 radnych. 
 

P.Szyszlak - pytał o remont ulicy Wadowickiej? 
Burmistrz – odpowiedział, że nie wie z jakich powodów ul. Wadowicka nie została 

utwardzona. Prawdopodobnie tak jak w przypadku ul. Małcużyńskiego 
zabrakło środków. Burmistrz umówił się z mieszkańcami, że wykonane 
zostanie oświetlenie i to ich zadowoli. Mieszkańcy powiedzieli, że kilka lat 
mogą poczekać na jej utwardzenie skoro jest oświetlenie. Tam jest około 5 
budynków w dużej odległości od siebie. Droga jest gruntowa. Mieszkańcy 
prosili, aby nie robić prowizorki z płyt tylko zrobić dobrze. Burmistrz nie chce 
deklarować kiedy zostanie zrobiona. Dużo gorzej jest na ul. Małcużyńskiego, 
gdzie po każdym deszczu woda stoi po kolana. 

G.Rudzik – podziękował za utwardzanie ul. Szpitalnej, prosił o przybliżenie 
zakresu jej realizacji. Ponadto Radny pytał o termin i zakres renowacji boiska 
przy ul.  Stamma? Kolejna sprawa to brak placu zabaw na oś. Olimpijczyków. 
Radny prosił o utworzenie jednego ładnego placu jak w centrum miasta.  

Burmistrz – odpowiedział, że zakres utwardzenia ul. Szpitalnej jest od mostku do 
przepustu spod Imperialu, ale będzie kosztować ponad 200 tys. zł. Boisko jest 
użytkowane przez BSM, bo zostało zaniedbane i nie ma chętnych, aby tam 
grać. Natomiast plac zabaw należy wykonać na terenie BSM. Burmistrz prosił 
o wysondowanie, w którym miejscu miałby się znajdować, bo to koszt około 
70 tys. zł.   

M.Chmielewski  – prosił w imieniu mieszkańców ul. Chopina o przyspieszenie 
postawienia znaku zakaz postoju, co wiąże się z wykorzystaniem parkingu, bo 
kierowcy nie mogą wjechać na osiedle. Kolejna sprawa to ul. Małcużyńskiego, 
kiedy coś w tej kwestii się ruszy? 

Z.Jonko - przychylił się do propozycji zlikwidowania progów zwalniających na ul. 
Asnyka. Natomiast mieszkańcy ul. Dąbrowszczaków proszą  o chodnik w 
kierunku cmentarza, kiedy  zostanie wykonany? 

Burmistrz – proponował, aby lepiej zrobić chodnik w kierunku kościoła. 
Z.Jonko – pytał odnośnie zakończonej wycinki drzew po lewej stronie w parku 

im. Mroczkiewicza, gdy po prawej stronie było tyle powalonych drzew przez 
wiatr i należy je uporządkować. W środku parku są oczka wodne i tam 
pływają kanapy i mnóstwo opon. Radny prosił, aby je wyciągnąć i posprzątać. 
Wyjeżdżając z Białogardu za budynkiem garażowym jest ładne oczko wodne. 
Radny prosił, aby skosić trawę i zrobić miejsce parkingowe.  

W obradach uczestniczyło 12 radnych: A.Milczarek, P.Pakuszto, K.Skoczyk, 
J.Leszczyk, K.Drachal-Mostek, P.Szyszlak, G.Rudzik, M.Chmielewski, Z.Jonko, 
A.Siwek, E.Bury, D.Glinka.  

A.Milczarek – podziękował za postawienie kolejnej lampy przy palcu zabaw na ul. 
Gryfitów, co poprawiło bezpieczeństwo. Radny proponował postawienie 
chociaż jednej lampy na przedłużeniu ul. Kasprowicza, gdzie są domki 
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jednorodzinne. Radny proponował przy nowo powstałym placu zabaw przy ul. 
Gryfitów urządzenia dla dorosłych do ćwiczeń, jak na stadionie. Radny prosił o 
odnowienie linii na ul. Gryfitów w zakresie miejsc parkingowych. 

P.Pakuszto – podziękował Burmistrzowi, że zauważył potrzebę regulacji zieleni na 
ul. Wojska Polskiego. Radny pytał o dalsze kroki dot. Zaułka Drzewnego, 
kiedy zostanie rozpoczęte zagospodarowanie?  Kolejna sprawa to rekrutacja 
dzieci do przedszkoli. Radny przedstawił problem dot. placu zabaw w parku 
Orła Białego dot. przebywania tam lokalnych bezdomnych. 

Burmistrz – odpowiedział, że dzisiaj Rada podjęła decyzję o przeznaczeniu 
środków na wykonanie projektu wykonawczego. Odnośnie przedszkoli 
odpowie Z-ca Burmistrza. Burmistrz zwróci uwagę na spożywających  alkohol 
w Parku Orła Białego.  

E.Bury – odpowiedziała, że bezdomni są pouczani ale trudno jest nałożyć mandat 
na bezdomnego. 

P.Pakuszto – uważał, że plac zabaw jest dla dzieci a nie osób postronnych. 
A.Siwek – podziękował za odpowiedź w sprawie wystąpienia z regresem do 

rzeczoznawcy. 
D.Glinka – odniósł się do placów zabaw, gdzie młodzież niszczy te urządzenia. 

Radny proponował, aby apelować do mieszkańców, by sami reagowali widząc 
taką sytuację.  

 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady zamknął w/w punkt. 

 
Ad 8 Zamknięcie Sesji.     
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 16.15 
wypowiedział formułę: „Zamykam  obrady LII  Sesji Rady Miejskiej Białogardu”. 
 
Protokołowała: M.Zimmer 

   Przewodniczący Rady 

    mgr  Józef  Leszczyk 

 


